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PROTOKÓŁ  NR  1106/2006 
z posiedzenia 

Komisji Rozwoju Przestrzennego  Rady Miasta Gdańska, 
które  odbyło się  21 marca  2006r . 

Posiedzenie Komisja  rozpoczęła  o  godz. 14,00. 

W pierwszym punkcie  posiedzenia poświeconemu: 
•  opiniowaniu  projektu  uchwały  w sprawie  uchwalenia „założeń  do planu zaopatrzenia 

w ciepło, energię  elektryczną i paliwa  gazowe  w mieście   Gdańsku    druk nr  1791. 
Komisja  Rozwoju Przestrzennego  obradowała wspólnie z  Komisją Polityki  Gospodarczej 
i Morskiej. 

Obecność: 
Komisja  Rozwoju    Przestrzennego  obradowała  w  składzie  7—osobowym,  wg  załączonej 
listy obecności, która  stanowi załącznik nr 1  do protokołu.. 

Komisja    Polityki  Gospodarczej  i    Morskiej    obradowała  w  składzie  7—osobowym,wg 
załączonej listy  obecności, która  stanowi załącznik  nr  2  do niniejszego  protokołu. 

Lista    osób    zaproszonych    do  udziału    w      posiedzenie    w  punkcie    pierwszym  stanowi 
załącznik  nr  3  do  niniejszego protokołu. 

Listy   osób  pozostałych, uczestniczących  w posiedzeniu Komisji stanowią załączniki   nr 4 i 
5. 

Radny  Tadeusz Mękal – Przewodniczący Komisji  Rozwoju Przestrzennego 
Dzisiejsze    posiedzenie      rozpoczniemy    przez  przyjęcie    porządków    obrad  przez    obie 
Komisje.  Zaczniemy  od  Komisji Rozwoju Przestrzennego. 
Otrzymaliście  Państwo   propozycje  porządku  obrad  na  dzień  dzisiejszy, który   stanowi 
załącznik nr  6  do niniejszego  protokołu. 

Wnioskodawcy    wnieśli  o zdjęcie  z porządku obrad punktu 3.2, tj. opiniowanie  koncepcji 
mpzp rejon ulicy Srebrniki, Ogrodowej, Potokowej  i Franciszka   Rakoczego – Komisja  nie 
wniosła  zastrzeżeń.  Pozostały    porządek    nie  ulega    zmianie  i   Komisja    jednogłośnie,  5 
głosami za   przyjęła  tak  zaproponowany porządek posiedzenia. 

Komisja po  zakończeniu  punktu  2  dokonała  zmiany  kolejności  omawianych   koncepcji 
planów  i  ostatecznie  procedowała  wg następującego  por ządku  obrad: 

1.  Opiniowanie  pr ojektu  uchwały RMG w sprawie  uchwalenia  „Założeń do 
planu  zaopatrzenia  w    ciepło,  energię  elektryczną  i  paliwa  gazowe  miasta 
Gdańsk”   druk nr   1791. 
wspólne  posiedzenie z Komisją Polityki  Gospodarczej i Morskiej 

2.  Opiniowanie    pr ojektu    uchwały   w spr awie  udzielenia  dotacji  celowych 
na prace konserwatorskie,  restauratorskie  i    roboty budowlane przy zabytku 
wpisanym do rejestru  zabytków – druk nr 1812
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3.  Opiniowanie    koncepcji    miejscowych  planów  zagospodarowania 
pr zestr zennego: 

1)  Aniołki, rejon ulic M. Skłodowskiej i J. Tuwima (0818) 
2)  Piecki Migowo,  rejon  ulic  tzw.  Nowej  Politechnicznej  i  tzw.  Nowej 

Bulońskiej (1013) 
3)  Wrzeszcz, rejon ul. Wita Stwosza i Alei Grunwaldzkiej (0826) 

4.  Wolne  wnioski, sprawy bieżące,  korespondencja 

Radny    Kazimierz  Koralewski    Przewodniczący    Komisji    Polityki  Gospodarczej  i 
Morskiej 
Porządek  posiedzenia      Otrzymaliście    państwo    do  swoich    skrzynek  i  proponuję,    że 
ewentualne zmiany   do   naszego, dzisiejszego   porządku   wprowadzimy     w drugiej części 
naszego   posiedzenia  ,  tj. po   zamknięciu   punktu   1, kiedy przeniesiemy    się   do sali  003. 
Czy są uwagi  do tak zaproponowanego  porządku posiedzenia? 
Komisja  nie zgłosiła  uwag  do zaproponowanego  porządku   i przyjęła  go  bez  uwag. 

PUNKT   1 
Opiniowanie    projektu    uchwały  RMG  w  sprawie    uchwalenia    „Założeń  do 
planu  zaopatrzenia  w    ciepło,  energię  elektryczną  i  paliwa  gazowe  miasta 
Gdańsk”    druk  nr      1791    wspólne    posiedzenie  z  Komisją  Polityki 
Gospodarczej i Morskiej 
 

Radny Tadeusz Mękal – przewodniczący Komisji  Rozwoju Przestrzennego 
Rozpoczynamy  opiniowanie    bardzo ważnego  dokumentu,  jakim  są    „Założenia  do  planu 
zaopatrzenia w    ciepło,  energię  elektryczną  i  paliwa  gazowe miasta   Gdańsk”. Nie  jest    to 
nasze    pierwsze  spotkanie  z    tą    tematyką.  Również    te  dwie    Komisje  odbyły    wspólne 
posiedzenie      na  ten  temat w    styczniu   2005r, zapoznając  się z pierwszym projektem  tego 
dokumentu.  Po przeczytaniu   dzisiaj  prezentowanego nam  dokumentu  trzeba przyznać, ze 
diametralnie się poprawił   w stosunku  do  poprzedniego. Myślę,   że   znajdzie    to   również 
odzwierciedlenie w trakcie  prezentacji i d dyskusji nad  tym dokumentem. 

Pan Wiesław  Bielawski   Zastępca  Prezydenta  Miasta Gdańska 
Panowie  Przewodniczący, Szanowni Państwo. Cieszę  się, że  wreszcie  projekt  „Założeń…” 
trafił    do Komisji    celem    dyskusji    i      ewentualnie  dalszego  procedowania   w    celu    jego 
uchwalenia.  Na sali są   przedstawiciele Komitetu Sterującego, który  został  powołany przez 
Prezydenta Miasta. Jest  również  projektant  tegoż projektu  „Założeń…’ , jest  również  prof. 
Waldemar  Kamrat, który  merytorycznie  czuwał między innymi nad treścią  tychże  ustaleń. 
Oddam teraz  głos  projektantowi   i bardzo proszę o krótką , góra  15minutową prezentację 
dotyczącą  dokumentu. 

Pan  Krzysztof  Reń   autor  projektu „Energoprojekt Katowice” 
Panie  Przewodniczący,  Panie  i  Panowie  Radni.  Mam  nadzieję,  że      ze  swoją  prezentacją 
zmieszczę   się w   tych 15tu minutach.   Podstawa prawna  opracowania wynika z    zapisów 
ustawy Prawo energetyczne z   10 kwietnia 1997r.   W art. 18    tej   ustawy   czytamy, że   do 
zadań   własnych    gminy w  zakresie      zaopatrzenia w    energię  elektryczną,  ciepło  i  paliwa 
gazowe    należy  planowanie  i  organizacja    zaopatrzenia    w  ciepło,  energię  elektryczną  i 
paliwa  gazowe na obszarze  gminy. Wypełnieniem tego  punktu, tego zadania   jest   dzisiaj 
omawiany  projekt  założeń.
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W art.    19    czytamy,    że wójt,  burmistrz,  prezydent miasta   opracowuje    projekt    założeń 
zaopatrzenia w    ciepło,  energię  elektryczną  i  paliwa    gazowe    z  uwagą    co    chciałbym 
podkreślić,  że    pomimo  faktu,  że    gmina  jest    odpowiedzialna    za  kształtowanie  polityki 
energetycznej  na swoim terenie, nie  posiada   odpowiednich  narzędzi  dla późniejszego  jej 
wprowadzenia. 
Opiniowanie  projektu  założeń, zgodnie  z art.  19  punkt  5, projekt   jest  opiniowany  przez 
samorząd   województwa   w  zakresie      koordynacji, współpracy    z  innymi    gminami    oraz 
przez  Wojewodę  w zakresie  zgodności z założeniami  polityki energetycznie Państwa.  Na 
dzień    dzisiejszy    jesteśmy    po      tych    działaniach,  mamy    pozytywną  opinię      Urzędu 
Wojewódzkiego i Urzędu Marszałkowskiego. Od  momentu   uzyskania  tych  opinii sytuacja 
się trochę zmieniła  i na  dzień  dzisiejszy   taki projekt  założeń  opiniuje tylko  i wyłącznie 
Urząd  Marszałkowski  w  tych  dwóch  zagadnieniach. 
Ponadto  projekt  został  wyłożony  na 21  dni  do publicznego wglądu  celem zebrania  uwagi 
i sugestii stron zainteresowanych. 
Wpłynęły  uwagi  ze strony EC Wybrzeże,  firmy UNIKOM. W większości  uwagi  te zostały 
przez  nas wprowadzone  do opracowania. 

Struktura  projektu: 
Prezentowany    dzisiaj  projekt    znacznie  różni    się,  również    formą    od    tego,  który 
prezentowaliśmy  poprzednio.  Został on podzielony  na kilka  części: 
•  Część  A   część  wstępna, definicyjna; 
•  Część    B  –  polityka  energetyczna  kraju,  gdzie  wyjaśniamy,  w  jaki  sposób    polityka 

energetyczna    wpływa    na      funkcjonowanie    systemów    energetycznych  na  poziomie 
gminy; 

•  Część C   analiza   diagnozy  stanu  istniejącego  dla poszczególnych   systemów, czyli 
energetycznego, ciepłowniczego  i gazowniczego; 

•  Część  D – analiza  aktualnych i perspektywicznych potrzeb  energetycznych miasta, czyli 
bilans stanu aktualnego i  bilans   perspektywicznych potrzeb  na terenie miasta. 

•  Część    E    plany      przedsiębiorstw    energetycznych.    Jest    to  porównanie  planów 
przedsiębiorstw  energetycznych z kierunkami rozwoju miasta Gdańska. 

•  Część F   informacje  ogólne 
•  Część    G    Rozwój    systemu    ciepłowniczego  jako  warunek    rozwoju  gospodarki 

skojarzonej oraz wprowadzenie  paliw gazowych i energii odnawialnej w źródłach  ciepła. 
W części   tej szeroko  opisujemy zadania związane  z promocją, rozwojem   gospodarki 
skojarzonej i wprowadzania  paliw odnawialnych. 

•  Część   H   Rekomendacje i wnioski do przyjętych rozwiązań. 
•  Streszczenie kierownicze. 

Istotne  aspekty  opracowania: 
Analizowaliśmy      sześć  systemów    ciepłowniczych  .  Podaliśmy    ich    stan  techniczny, 
rezerwy. Największe    rezerwy występują   EC Wybrzeże,  ale    generalnie wszystkie    źródła 
rezerwami    mocy    zainstalowanej      dysponują.    Przeanalizowaliśmy    również    rezerwy 
systemów  przesyłowych – w sumie   jest  to   granicach  160  megawatów  i wszystkie one 
zostały  pokazane na  mapce. 
Jeżeli  chodzi o   strukturę  zaspokajania  potrzeb  cieplnych  z poszczególnych  systemów, to 
system ciepłowniczy zaspokaja nam  aż  48%  potrzeb  cieplnych. 
System  gazowniczy    zasilany    jest  z  krajowej    magistrali,  która    jest    wyprowadzona  z 
Włocławka. Jest  to gazociąg  wysokiego  ciśnienia  i przebiega poza  granicami  miasta. Na 
dzień    dzisiejszy  mamy  pełne    pokrycie  w  paliwie    gazowy,    a  gazociąg    ten  wykazuje 
jedynie  10procentowa rezerwę. 
Stacje    redukcyjno  pomiarowe    Istopnia    są    zlokalizowane   w  Juszkowie      i  Baninie    i 
obciążone    są w    około    54 %. Na  terenie   miasta      funkcjonuj      56    stacji    redukcyjno  – 
pomiarowych  II – stopnia, których obciążenie waha  się od  17 – 92 %, czyli  mamy  spore
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rezerwy.    Średnie    obciążenie      to    45 %.  Jeżeli  chcielibyśmy    patrzeć  na  przepustowość 
stacji  redukcyjnopomiarowych , to  widzimy  wynik, który  przekłada się  na rezerwę  mocy 
w granicach  640 megawatów.  Rezerwy gazowe, podobnie  jak  dla systemy  ciepłowniczego 
zostały  pokazane  na mapie   dość szczegółowo  pokazano lokalizacje  stacji i  jej  rezerwy 
przesyłowe. 
System elektroenergetyczny   analizowaliśmy  trzy poziomy  wysokich  napięć, linie 400kV, 
220 kV, 110 kV. W   omawianym opracowaniu  jest pełen opis  tych    linii  jak    również    ich 
stan techniczny. 
Jeśli   chodzi  o GPZ, czyli   główne  punkty zasilania,    to na ternie miasta  funkcjonują  22 
takie    stacje.  Pokazaliśmy    rezerwy,  które   wynoszą w    granicach    160 MVA    i  pokazane 
zostało  to  na  schemacie  mapowym, gdzie  widzimy  rezerwy  dla poszczególnych  GPZ 
tów. 
Bilans  potrzeb    cieplnych    został  wykonany    dla    28  podstawowych  jednostek 
urbanistycznych, które    składały    się   na  całkowity   bilans potrzeb energetycznych miasta. 
Struktura  zapotrzebowania  wygląda  nastepująco: 
•  pozostałe      budownictwo,  czyli    budynki  użyteczności    publicznej    ok.    326 

megawatów, 
•  budownictwo mieszkaniowe    1.018  megawatów, 
•  przemysł 436 megawatów. 
Wykonaliśmy    również  procentowy    udział    poszczególnych    nośników    ciepła  – 
zdecydowanie  przeważa paliwo węglowe, bo aż 67 %. 
Również   dla   28    jednostek  urbanistycznych  wykonaliśmy  możliwości   rozwojowe   tych 
jednostek,    w  trzech  wariantach.  Zgodnie  z  założeniami  polityki  energetycznej    kraju, 
wariantem  bazowym minimalnym  i  maksymalnym. Wariant    bazowy    przyjęty    został    do 
dalszych analiz. 
Na    podstawie  wyliczeń  wykonaliśmy    mapy,  na    których  wskazywaliśmy    obszary    o 
największym  zapotrzebowaniu    na  ciepło,  z  podziałem    na  jednostki    o  planowanych 
potrzebach   do   30 megawatów    i powyżej   30 megawatów.    Jeśli    chodzi o bilans potrzeb 
energetycznych,  został  wykonany  przy tych  samych  założeniach  jak zapotrzebowanie   na 
ciepło    również  dla    trzech  wariantów  i    pokazane    na    mapie  obszary    o  największym 
prognozowanym   zapotrzebowaniu na energię  elektryczną w  perspektywie  roku  2020. 

Energia    odnawialna.  W    opracowaniu  przeanalizowaliśmy    następujące    zasoby  energii 
odnawialnej: 
•  energia  wodna, 
•  energia  z biopaliw, 
•  energia  słoneczna, 
•  energia  wiatrowa, 
•  energia  geotermalna. 
W  opracowaniu szczegółowo rozpisujemy  się   o możliwościach    rozwoju poszczególnych 
typów    energii  odnawialnej.  Trzeba    powiedzieć    w  ten  sposób,  że    przy  spełnieniu 
wszystkich    elementów,  jesteśmy  w  stanie  uzyskać    z  energii  „zielonej”  około  3  %    w 
całkowitym bilansie miasta     do    roku 2010, natomiast   do    roku   2020  jesteśmy w    stanie 
uzyskać  6 %. 
Następnie  przeanalizowaliśmy      na  terenie  miasta  możliwości    wykorzystania  energii 
odpadowej. Taka    energia    odpadowa    została    stwierdzona    tylko  i wyłącznie   w   Grupie 
Lotos SA.  W  opracowaniu  znajdziecie  państwo  sposób  i możliwości  jej wykorzystania. 

Plany  rozwoju przedsiębiorstw energetycznych w zderzeniu z kierunkami  rozwoju Miasta. 
Był    to  jeden  z  celów  naszego  opracowania,  aby  porównać    zamierzenia    rozwojowe 
przedsiębiorstw  energetycznych z kierunkami  rozwoju miasta i czy te  zadania  planowane 
przez    przedsiębiorstwa    spełnią  potrzeby  miasta    w  perspektywie      roku  2020.  Trzeba 
podkreślić, że plany rozwojowe  wszystkich  systemów  energetycznych  zgodne  są z  celami
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przedstawionym   w  niniejszym  opracowaniu,  a    co  za  tym  idzie   w  pełni    zabezpieczą 
nowe    potrzeby    cieplne  i    elektoenergtyczne    wynikające    z  rozwoju    społeczno   
gospodarczego    miasta  Gdańska.  W    formie    mapowej  przedstawiliśmy      kierunki 
poszczególnych  systemów    w  zderzeniu  z  potrzebami    gminy.    Mapy    te    się    na  siebie 
nakładają  i  w  obszarach    o    dużym  zapotrzebowaniu    na  ciepło,  przedsiębiorstwa 
ciepłownicze  i  gazownicze planują   rozwój swoich  układów przesyłowych. 
Jeśli    chodzi  o  system  elektroenergetyczny,    to  zrobiliśmy    to    podobnej  metodologii  i 
pokazaliśmy    planowane    GPZ  i  one    też    będą  pojawiały    się  w  tych    obszarach,  gdzie 
prognozujemy  największe zapotrzebowanie   na energię. 

Podsumowując  tą  krótką  prezentację,  to należy powiedzieć, w kilku  punktach, iż: 
•  Opracowany  projekt  „Założeń…” jest zgodny z  ustawa Prawo  energetyczne i wypełnia 

wszystkie   zapisy  tam zawarte, 
•  Kierunki  rozwoju  miasta   były  podstawą   dla wykonania bilansu   i  zapotrzebowania 

na  poszczególne  nośniki  energii,  które    zostały    wykonane    na  poziomie      jednostek 
urbanistycznych  i  które    pozwoliły  nam  na  zbudowanie  ogólnego    bilansu    potrzeb 
energetycznych  miasta Gdańska. 

•  Analiza  systemy  stanu   istniejącego  systemu ciepłowniczego, elektroenergetycznego   i 
gazowniczego    wykazała,  że    systemy    te  zapewniają  wysoki    poziom  bezpieczeństwa 
energetycznego  dla miasta Gdańska, 

•  Plany rozwojowe  poszczególnych  przedsiębiorstw  energetycznych wykazały  spójność z 
zadaniami  wyznaczonymi  w projekcie  założeń. 

•  Istnieją potencjalne  możliwości  szerszego  wprowadzenia skojarzonej  produkcji ciepła i 
energii elektrycznej  oraz paliwa  odnawialnego, głównie  biomasy. 

•  Realizacja polityki    energetycznej, która   została   wyznaczona   w opracowaniu wpłynie 
na redukcję  emisji zanieczyszczeń  do atmosfery. 

•  Projekt  założeń  jest  zgodny z  założeniami polityki energetycznej  Państwa. Wykazano 
możliwość    rozwoju    gospodarki    skojarzonej    jak    również  wykorzystania    paliw 
odnawialnych. Wyznaczone kierunku  rozwoju   systemów energetycznych    pozwolą na 
wzrost  efektywności    źródeł    energii  i  systemów    przesyłowych.  Stworzono    zatem 
warunki  rozwoju   konkurencji  na rynku energetycznym. 

•  Projekt    założeń    nie  wykazał    konieczności    podejmowania  przez    Miasto  dalszych 
działań   w  zakresie  planowania    energetycznego, w  tym  również  opracowania  projektu 
planu. 

Dziękuję. 

Radny  Tadeusz Mękal   przewodniczący Komisji  Rozwoju Przestrzennego 
Dziękuje. Na początku  swojej prezentacji wspomniał  Pan, ze  projekt  ten był wyłożony  do 
publicznego wglądu  przez  21  dni, po czym  do  tego  dokumenty wpłynęły  uwagi, które w 
większości   zostały   przyjęte.   Czy  moglibyśmy   od przedstawicieli   mediów    co sądzą  o 
tym  dokumencie i  jakie  ich  wnioski nie zostały  przyjęte przez  autorów. Chciałbym,  aby 
po  tych wypowiedziach   prof. Kamrat  podsumował  prace Komitetu Sterującego. 

Pani  Katarzyna  Bobrowska    przedstawiciel GPEC 
Nasze  uwagi  dotyczyły  głównie   zapisu  dotyczącego prowadzenia  pełnej konkurencji  dla 
sposobu   zasilania w ciepło.   Ta  uwaga   została   wprowadzona   w sposób dyplomatyczny. 
Inne  nasze    uwagi    to    drobne    kwestie    merytoryczne  i  mam  nadzieję,  że    zostały 
wprowadzone  do dokumentu. 

Pan Henryk Kąpiński   EC Wybrzeże 
Złożyliśmy    podobną  uwagę,  jedną    do  całości  opracowania    dotyczyła    ona  ochrony 
systemu  ciepłowniczego. Przedstawiliśmy swoją propozycję  zapisu.  Zostało  to rozwiązane 
inaczej, poprzez  pewne  uproszczenie zapisu. Nie wnosimy  do tego  uwag.
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Pan Jarosław  Sopoćko – Pomorska  Spółka  Gazownictwa. 
Jeżeli    chodzi  o  naszą    firmę,  to  uwagi    jakie      były    zgłaszane   w  trakcie      całej    pracy 
Komisji,  to    uważamy,  że    zostały      one      uwzględnione  i    w  sposób  nas  zadowalający 
zmieszczone  w tym  projekcie. Nie wnosimy uwag  na tym etapie. 

Pan Wiktor Łącki – Gdańska Kompania  Energetyczna  Energa  SA 
Do  tego  projektu, już  na jakimś etapie nie mieliśmy  uwag. Uważamy, że  jest kompatybilny 
z  naszym planem  rozwoju. Ostatnio  również  nie  mieliśmy  uwag  i również  dzisiaj ich nie 
zgłaszamy. 

Prof.  Waldemar Kamrat    Politechnika  Gdańska 
Zespół  naukowy,  którym  kierowałem    cały      czas    czuwał  nad    stroną  merytoryczną    i 
formalnoprawną.  Zespół  składający    się  z    dwóch    profesorów    Politechniki    Gdańskiej, 
jednego    doktora  habilitowanego  i    pięciu    doktorów    nauk  technicznych.  Pod    tym 
względem sprawa jest jasna. 
Dobry  plan, dobre  założenia  to przede wszystkim trzy  cechy: 
•  zgodność  z prawem, 
•  racjonalność  technicznoekonomiczna, 
•  wykonalność. 
Te  wszystkie  trzy  cechy  ten plan posiada. 

Radny  Tadeusz Mękal   przewodniczący Komisji  Rozwoju Przestrzennego 
Otwieram  dyskusję. 

Prof. Witold  Andruszkiewicz 
Słuchając    tego      referatu  zauważam,  że    można    by  było    mocniej  wyeksponować    role 
Gdańska,  jako  Gdańska  mającego   Port  Północny, który  został  zbudowany  głównie dla 
paliw  płynnych,  a  więc  :    ropy    naftowej,    przetworów    naftowych    i  gazu  płynnego. 
Przysłuchując  się i czytając  sprawozdania  na  temat  rurociągu  gazowego i alternatywnego 
dostarczania    gazu,  dziwiłem    się,  że    tak  niska    znajomość    jest    walorów miasta  i  portu 
gdańskiego.  Przecież  ten  największy    na Bałtyku  Port    Północny w Gdańsku    był  głównie 
zbudowany  dla  ropy   naftowej, jej przetworów  i  gazów  płynnych. Gaz  ten jest  dowożony 
małymi statkami i zbiornikowcami, ale sam Port Północny jest w Polsce  bezkonkurencyjny. 
Stawianie  pytania   czy  do  Świnoujścia, czy  do Gdańska ,  to odpowiedź   jest  taka:  jeśli 
do Świnoujścia  to będą  wyższe  koszty  transportu, a jeśli  do Gdańska  to  koszty te  będą 
niższe. Różnica  jest  mniej więcej  taka, że jeśli  statek  o nośności  15  tys. ton  wchodzi  do 
portu w Szczecinie, to  w porównaniu ze statkiem o nośności 65 tys.  ton,  który  zawija  do 
Świnoujścia, gdzie  jest   14,5 metra   głębokości    na  torze   podejściowym,    to zapewnia   on 
obniżkę jednostkowego  kosztu  transportu  morskiego  o 30%. Port Północny w Gdańsku ma 
na wejściu  17 metrów, co  umożliwia  wchodzenie zbiornikowców  150 tys. ton  nośności , 
zapewnia    obniżkę  jednostkowego    kosztu    transportu    o  50%  w    porównaniu  ze 
wspomnianym  statkiem  15  tys.    ton.,  zawijającym  do  portu    w  Szczecinie.  A  więc 
zastanawianie  się,  czy    do    Świnoujścia    czy    do  Gdańska  to    w  zasadzie    pytanie  –  czy 
chcemy    ponosić    wyższe  koszty  przewozu    gazy,  czy  niższe.  Jeśli  tego  nie  będziemy 
uwzględniać  i  nie    będziemy    eksponować,  że   Gdańsk    jest właściwie  jedynym portem w 
Polsce  do tego przygotowanym, najgłębszym na Bałtyku,   to popełniamy  błąd. Dlatego   ja 
w  tym  sprawozdaniu    widziałbym  konieczność,  chociaż    paroma  zdaniami  uwzględnienia 
tego największego waloru  Gdańska, o czym sfery  rządowe  nie  mówią, a przede wszystkim 
Gdańszczanie tego  nie mówią, nie wysuwają swojego  argumentu. .Jeśli  w takim generalnym 
sprawozdaniu   nie będzie    pokazane,   że   chodzi    tutaj   o zaopatrzenie, nie    tylko  naszego 
województwa,  ale  całej    Polski,  a może    i    sąsiadów położonych    na  zapleczu    tego  portu. 
Byłoby    to  moim  zdaniem  niedociągnięcie.    Te    badania,  o  których    tutaj    mówię    były 
robione przez   długie    lata   w  Instytucie   Morskim   w zakładzie   portów, w  tym   w  latach
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1986 – 1991  w kooperacji    z prowadzącym CBP, Politechniką   Gdańską,  tzn.   Instytutem 
Okrętowym    pod    przewodnictwem  prof.  Kobylińskiego,  gdzie  prawie  za    30  mld  starych 
złotych  prowadzony  był  wielki program  badawczy, z czego ja  miałem część, ok. 4  mld 
zł  na badania dotyczące  naszych portów, infrastruktury portowej. W  tym eksponowaliśmy 
te walory,  które   Gdańsk między  innymi  posiada.  Jeśli    byłaby możliwość  uwzględnienia 
takiego zapisu, to ja  osobiście  bardzo  bym o to wnosił. 

Radny  Czesław   Nowak   członek Komisji PGiM 
Pytanie    do  autorów    projektu    czy    Państwo   mieliście  dane    dotyczące    inwestycyjnego 
zagospodarowania  Wyspy Stogi? Już  buduje  się tam terminal kontenerowy, w przyszłości 
będzie  również  terminal    pasażerski,  Gazoport.  Będzie    również  zabudowany  teren 
Siarkopolu. To są dość duże   inwestycje, które  będą potrzebowały  ogromnej  ilości  energii 
elektrycznej. Czy  Państwo wiedzieliście  o  tych zamierzonych  inwestycjach?  Czy  pod  tym 
względem rozpatrywaliście  Państwo  ta koncepcje, czy nie? 

Radna Zofia  Gosz   członek Komisji PGiM 
Przeglądałam  ten materiał, nie  jest on ponumerowany  stronami, więc    trudno   odnosić się 
do stron. 
Na  stronie , gdzie  podani są  odbiorcy  ciepła  i wymienione są  Spółdzielnie Mieszkaniowe , 
nie  ma  Spółdzielni Mieszkaniowej Przymorze, która  jest  bardzo  duża i nie ma Spółdzielni 
Mieszkaniowej Zaspa  Rozstaje. Jest  SM Młyniec. Nie zauważyłam również  SM Zaspa.  SM 
Przymorze  jest szczególnie  dużą  jednostką,  ma  szczególnie  dużo mieszkań a tym samym 
duże  zapotrzebowanie. SM Zaspa  Rozstaje jest  trochę mniejsza,  a SM Zaspa   jest jeszcze 
mniejsza.  Jak  to  się ma  dalej w danych o bilansie  energetycznego i ciepłowniczego. Nie 
umiałam sobie tego  skojarzyć  i  wytłumaczyć. 
W jakim  przedziale bilansu  czy zapotrzebowania  na energię, ciepło   i inne media  mieszczą 
się supermarkety? Czy  w tym  opracowaniu przewidziano  zapotrzebowanie  zwiększone  dla 
Leclerca  na  Przymorzu,  a  z  kolei  na  Zaspie  Młyniec    ma  powstać    supermarket.  Takich 
obiektów  mogłabym wymienić  więcej.  Owszem, w uwagach  czytałam, że  ten materiał  w 
niektórych elementach  jest niepełny, ale   że  ta   niepełność  jakoby nie wpływa  na  całość 
materiału. 
Pytanie    dotyczące  energii  elektrycznej  –  z  opracowania    i    z  tego    co    zostało    tutaj 
przedstawione wynika, że  we wszystkich mediach mamy  duże rezerwy, natomiast  zauważa 
się  coraz  częstsze  wyłączanie  prądu w mieszkaniach. Na Zaspie,  całymi kwartałami. Ktoś 
powiedział  nie wiem na ile  jest  to racja, że  aby oszczędzić  energię, to najlepiej  wyłączyć 
mieszkania. Przy tej okazji, chcę  również zapytać, że  jeżeli  są takie   rezerwy, to dlaczego 
te wyłączenia mają miejsce. Czy zwiększyła    się awaryjność,  bo    są    to wyłączenia    nagłe. 
Czy  to zjawisko  będzie  postępowało? 
Mamy  stacje   przesyłowe energii  elektrycznej wbudowane  w  domach   mieszkalnych.  Jak 
tutaj  powiedziano  jest  rezerwa   w  liniach    przesyłowych.  Czy    nie  można      jakiś    sposób 
wyprowadzić   tych stacji  z bloków mieszkalnych, bo  jest tam promieniowanie. Jak wiemy 
promieniowanie  elektromagnetyczne      wpływa    na  zachorowalność    na  raka.  Konkretnie   
mieszkańcy  mojej  klatki  schodowej  powiedzieli,  że    już    trzy  osoby  w    ostatnich  latach 
zmarły  na raka w różnym wieku, a akurat na  dole jest  taka  stacja – nie wiem  jak  dokładnie 
to się nazywa, ale  fachowcy  na pewno wiedzą o czym mówię. 
Czy w  tym  finansowym  bilansie  została  już  ujęta, zapowiedziana od  kwietnia podwyżka 
gazu? Z   informacji wynika, że w Gdańsku  gaz   zdrożeje  o   15 %  a   ogólnie w Polsce   o 
8,5%. Czy  to jest  już  ujęte, czy  też nie ma  potrzeby  ujmowania  tego. 
Tutaj  usłyszałam, nie wiem czy  dobrze  zrozumiała, że  planu  nie będziemy  robić ponieważ 
nie ma takiej potrzeby, bo założeń  wynika, że  mamy rezerwy. 
Rada Miasta  zatwierdza  plany  miejscowe i   czy  dane  z  tego  bilansu  będą  ujmowane    w 
przygotowywanych planach  miejscowych, bo w zależności od  tego, czy będzie zaplanowane 
ogrzewanie elektryczne, czy z EC, czy gazowe,  to zapotrzebowanie  i  jego koszt   będzie się 
zmieniał. 
Chciałabym na te  pytania, chociaż  w bardzo  ogólnym zarysie  uzyskać  odpowiedzi.
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Radny Tadeusz  Mękal  – przewodniczący  Komisji 
Podzielmy  te  pytania  na dwie  grupy. Jedna  , to  tak, która  dotyczyła  założeń, a następnie 
poproszę    Pana  z  Energii  o    odpowiedź    na    te    szczegółowe    pytania  związane  z    ich 
infrastrukturą. 

Pan  Krzysztof  Reń   autor  projektu „Energoprojekt Katowice” 
Jeśli  chodzi o Port   Północny,  to uwaga  jest  bardzo trafna, natomiast nie wiem  czy ranga 
tego  opracowania zasługuje   na  to,  aby    taki element   wprowadzić   do   założeń.   W mojej 
ocenie  opracowania  na poziomie  województwa  powinny  tego  typu  elementy zawierać, a 
projekt  założeń  raczej nie.  Oczywiście  pozostawiam  to  do  oceny  Państwa Radnych. 
Jeśli    chodzi   o dane   dotyczące   Wyspy Stogi    i    zwieszonego zapotrzebowania   w Grupa 
Lotos  SA,    to    dane    otrzymaliśmy  z Biura    Rozwoju Gdańska  .  Informacje  te  zawierały 
możliwy    rozwój    również  w    zakresie    infrastruktury    przemysłowej.  Dlatego    myślę,  że 
można  powiedzieć, że   te  elementy  zostały  w założeniach  uwzględnione. 
Jeśli  chodzi  o    odbiorców      ciepła  ze  Spółdzielni  Mieszkaniowej  Przymorze    i  Zaspa 
Rozstaje,      to      wszystkie  dane    dotyczące    zasobów mieszkaniowych    otrzymywaliśmy  z 
BRG,  natomiast      nasza    akcja    dotycząca    ankietyzowania      Spółdzielni Mieszkaniowych 
miała    pokazać    nam,  jaki  jest        stan    energetyczny  poszczególnych    budynków. Do  tych 
dwóch  Spółdzielni  również  zostały  wysłane  ankiety, natomiast  nie uzyskaliśmy  od  nich 
odpowiedzi. W naszej ocenie    nie wpływa  to     na  jakość    tego   opracowania, ponieważ    te 
potrzeby  w    ogólnym  bilansie  zostały    uwzględnione.  Pokazane  są  one    jako  budynki 
wielorodzinne  i    dla  poszczególnych  jednostek    urbanistycznych  te    wielkości      w 
opracowaniu   są  uwzględnione.   Podobnie  rzecz się tyczy  marketów, czyli  budownictwa 
pozostałego.  Te  informacje  były  przekazywane    z  Biura    Rozwoju    Gdańska    i  na  tej 
podstawie, czyli  na podstawie  „Studium uwarunkowań…”  wykonywaliśmy  nasze  bilanse. 
Jeżeli    chodzi o    rezerwę   energetyczne,  a z drugiej    strony wyłączanie zasilania w energię 
elektryczną,  to należy  powiedzieć, że nasze  opracowanie  nie zakładało analizy  na  niskim 
napięciu,  czyli  na  napięciu,  które      bezpośrednio  zasila    odbiorców.        Nasze    analizy 
kończyliśmy    na  stacjach    transformatorowych  i  na  podstawie    tego    budowaliśmy 
informacje  dotyczące bezpieczeństwa. Nie  dotykaliśmy sfery  niskiego  napięcia, gdyż  tutaj 
działania  prowadzone przez  Energia SA w zakresie  modernizacji  i rozwoju  sieci, powinny 
procentować  w najbliższych latach. 
Co    do  stacji    przesyłowych  w    budynkach  mieszkalnych,    to    o  wyjaśnienia    prosiłbym 
przedstawiciela Energi SA. 
W  projekcie  założeń  nie  uwzględniliśmy  prognozowanego wzrostu  ceny  gazu, natomiast 
uważamy,  że   wprowadzanie    tego    typu  zmian    cyklicznie  –  już mamy      drugą podwyżkę 
gazu    w  tym  roku    niewiele  zmienia.    My    mówimy    o  założeniach,  które  mają 
funkcjonować     do    roku   2020.  jeżeli    chcielibyśmy   wprowadzać    tego    typu   zmiany,  to 
opracowanie    to musiałoby  być  aktualizowane praktycznie, co jakiś  czas. 
Czy    wykonane  przez    nas  bilanse    będą    ujmowane    w  miejscowych  planach 
zagospodarowania przestrzennego   myślę,    że    tak, ale    to nie  jest   purytanie   do autorów 
projektu  założeń.  Niemniej  uważam,  że  są    to    dane,  które  można  wykorzystać    w 
opracowywaniu   miejscowych  planów. 

Pan Wiktor  Łęcki   Energia  SA 
Przyczyną  wyłączenia   prądu,  o  których  tutaj  mówiono,  to awarie  spowodowane  starych 
kabli  średniego    napięcia,  które    są  awaryjne.  My  je    sukcesywnie  wymieniamy,  ale      te 
awarie  się zdarzają  i być  może  będzie się zdarzać,  na  co nie mamy wpływu. 
Jeśli   chodzi o stacje wkomponowane,  to  nawet w tej chwili prawo  budowlane dopuszcza 
lokalizacje    stacji    transformatorowych    wewnątrz  budynków,  przy  zachowaniu 
odpowiednich  odległości  od  pomieszczeń na  pobyt stały  ludzi. 
Przeprowadzaliśmy  badania, pomiary  natężenia  pola w lokalach   sąsiednich i stacjach i one 
spełniają  wszystkie  wymogi.  Nie  mamy  nic,  co    by  wskazywało,  że  ma  to  jakiś    ujemny
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wpływ na    stan zdrowia mieszkańców.   Tego    typu    stacji, wkomponowanych w   budynki 
mieszkalne   jest  bardzo wiele na naszych osiedlach,  bo prawo  budowlane   to dopuszcza. 
Oczywiście,  jeżeli    ktoś    się  uprze,    to wszystko można   wynieść    na  zewnątrz    budynku  i 
zlokalizować    gdzieś    indziej.  Jest    tylko    pytanie    gdzie  i  kto  poniesie    tego    koszty 
finansowe,  a  jest  to bardzo kosztowne. 

Radna  Zofia  Gosz – członek Komisji  PGiM 
Pan  był  uprzejmy powiedzieć, że  dokonaliście  pomiarów – czy  jest  to  tajemnica, czy  też 
wyniki    tych pomiarów  z poszczególnych miejsc można  otrzymać.   Akurat w moim bloku 
ludzie   mieszkają  nie w    jakieś   odległości od  tych  stacji,  ale    bezpośrednio,  tuż za    ścianą 
stacji przesyłowej. W związku z tym, jeżeli  byłyby zachowane  odległości   to tak, ale  tam 
gdzie nie ma odległości, to wiem, ze  źródeł  zagranicznych, że  mogą  te  stacje szkodzić. 
Czy  awarie sieci  będą się powtarzać, bo jest  to  bardzo  uciążliwe. Trochę  przypomina  mi 
to  stan wojenny.  Jeżeli    jest    potrzeba     wymiany    kabli,  to  należy    to    robić    planowo  i  o 
wyłączeniach  informować  mieszkańców. 

Radna  Danuta Putrycz   członek Komisji  Rozwoju Przestrzennego 
Czy w związku z tym, że  rozwój  budownictwa  mieszkaniowego  w Gdańsku Południe  jest 
bardzo  duży i obserwując  jaki  rodzaj  zasilania  ciepłowniczego  występuje  w tym rejonie. 
Mam  wrażenie,  że    jakby    nie    było  możliwości    wyboru,  czyli  konkurencji  w    zakresie 
ogrzewania    gazowego,  energetycznego  i    ciepła    z  EC.    Czy  w    tym      opracowaniu    ta 
konkurencyjność, proporcja została  zachowana lub czy    zależy  to od  wyboru  inwestora. 

Pan Krzysztof Reń  autor projektu 
Jeżeli   chodzi o południową  część    Miasta   Gdańska   to  obserwujemy  tam  dość  dobrze 
rozwinięty   układ   sieciowy  i w zakresie   systemu  ciepłowniczego  i  systemu  gazowego. 
Ponadto  oba  te  przedsiębiorstwa  planują dalszy  rozwój  systemów  na  tamtym obszarze, 
także  od  strony  technicznej nie ma przeszkód  Natomiast nasze  opracowanie  też  nie stawia 
takich  barier. 

Radna  Zofia  Gosz – członek Komisji  PGiM 
W  mediach,  w  ubiegłym    roku    na    wiosnę    podawano      takie    dokładne  dane,  że  gmina 
powinna mieć   mapę  oceny zasobów kopalnych  i odnawialnych. Czy  gmina  posiada  taką 
ocenę, czy  może   należy   to  do zakładów  wytwarzających  energie  czy gaz. 

Prof.  Waldemar Kamrat   Politechnika Gdańska 
Takie    mapy    powinny    być    robione      wtedy,  kiedy  są  takie  zasoby.    Zasoby    wody 
geotermalnej      to  jest    niecka  szczecińskołódzko  warszawska    i  Podhale.  Na    terenie 
naszego  województwa  te zasoby są  zupełnie marginalne.  Więc  nie ma sensu  robić  mapy, 
z której  zupełnie  nic nie  wynika.  Natura   wody  geotermalnej  w Polsce  jest taka, że jest 
wysoki   stopień  zasolenia. Mniej więcej  120 miligramów  soli w litrze i na  głębokości   80 
90    metrów.  To  skutkuje    tym,  że  wymienniki    wody  gorącej    by  musiały    być  ze  stali 
tytanowej.  Na  terenie    województwa  i  Gdańska  w  szczególności,    jeśli    chodzi  o    wody 
geotermalne takich  możliwości  nie ma.  Takie mapy  są zrobione  w skali Polski, odsyłam 
do prac  Ośrodka  Krakowskiego. Jest  zrobiony  cały   album  zasobów geometralnych, gdzie 
Gdańsk  jest  uwzględniony  jako teren   nierozwojowy w  tym zakresie. 
Gaz   w okolicach   Gdańska    nie występuje. Może    być    tworzony    tylko  z wysypisk    tzw. 
biogaz. Nie  jesteśmy  gazonośnym  terenem. 

Radny Tadeusz  Mękal  – przewodniczący  Komisji 
Wysłuchaliśmy   prezentacji     projektu   założeń     do planu   zaopatrzenia w   ciepło, energię 
elektryczną  i  paliwa  gazowe.  Wysłuchaliśmy    wypowiedzi    radnych,  odpowiedzi    na  ich 
pytania oraz   bardzo  przyjaznej  opinii szefa  Komitetu  Sterującego prof. Kamrata. Również
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przedstawiciele   zakładów zajmujących się  dostawą  energii elektrycznej, gazu  i ciepła  z 
sieci pozytywnie wyrazili  się  o  tym dokumencie. 
Jeżeli   nie  ma   pytań  i  głosów  w dyskusji,  to proponuję przystąpić  do  głosowania nad 
omawianym projektem  uchwały. 
Zwracam    się    do    Komisji    Rozwoju  Przestrzennego  –  kto  z  Państwa  Radnych  jest  za 
pozytywnym zaopiniowaniem projektu  uchwały   RMG w sprawie  uchwalenia  „Założeń  do 
planu  zaopatrzenia    w  ciepło,  energie  elektryczną  i  paliwa  gazowe  miasta    Gdańska  „ 
zawartego w  druku  nr 1791? 

•  Za  5 głosów (jednogłośnie ) 
Powyższe  ustalenie zawarte  zostało w Opinii  Nr  1106/48/06, która  stanowi załącznik 
nr  7  do niniejszego  protokołu. 

Radny    Kazimierz    Koralewski  –  Przewodniczący    Komisji  Polityki  Gospodarczej  i 
Morskiej 
Zwracam  się  do    Komisji  Polityki  Gospodarczej  i Morskiej    kto    jest      za  pozytywnym 
zaopiniowanie   projektu  uchwały   druk nr  1791   sprawie  uchwalenia  „Założeń  do planu 
zaopatrzenia  w ciepło, energie elektryczną i paliwa gazowe miasta  Gdańska? 

•  Za   6 głosów ( jednogłośnie) 

Pan Wiesław  Bielawski   zastępca  Prezydenta Miasta 
Chciałbym  bardzo  serdecznie  podziękować  przedstawicielom  mediów  i  prof.  Kamratowi  , 
projektantom i wszystkim, którzy bardzo  mocno  tym tematem się interesowali. Za pomoc  i 
za   tak efektywną pracę. 

Radny Tadeusz  Mękal  – przewodniczący  Komisji 
My    również    serdecznie    dziękujemy za    tą  pracę    i  dziękujemy  za    tak    dobry   materiał, 
poprawiony   w  stosunku    do  dokumentu  pierwotnego. Dziękujemy    uprzejmie    i  ogłaszam 
przerwę  do  godz. 15,00 

Radny    Kazimierz    Koralewski  –  Przewodniczący    Komisji  Polityki  Gospodarczej  i 
Morskiej 
Komisja  Polityki  Gospodarczej    przeniesie  się  teraz      do  sali    003    w  celu    dalszego 
kontynuowania  swojego  posiedzenia. 

PUNKT  2 
Opiniowanie    projektu    uchwały    w  sprawie  udzielenia  dotacji  celowych  na 
prace  konserwatorskie,  restauratorskie  i    roboty  budowlane  przy  zabytku 
wpisanym do rejestru  zabytków – druk nr 1812 

Przedmiotowy  projekt uchwały, który    stanowi załącznik   nr 8   do niniejszego  protokołu  , 
omówił  Pan  Janusz  Tarnacki – Kierownik Referatu   Ochrony Zabytków. Powiedział 
między innymi: 
W  tegorocznym budżecie mieliśmy zagwarantowane   600  tys.  zł    na  ten  cel.   Było  bardzo 
dużo  wniosków, bo aż  29  na łączna  kwotę ponad  4,4 mln zł. W związku z tym pojawił  się 
dylemat,  co zrobić  z tak niewielką  kwotą a zarazem tak  dużymi oczekiwaniami. 
Komisja    zajmująca    się  rozpatrywaniem  wniosków    i  przedstawieniem  swojej  opinii 
Prezydentowi,  przyjęła  pewne    założenia,  a  mianowicie  preferowano  prace  związane  z 
remontem      elewacji      frontowych  i  przedproży    kamienic.  Wykluczono  dotowanie    prac 
remontowych    polegających  na  wymianie  pokrycia    dachowego    obiektów,  czy  wymianie 
stolarki okiennej w pojedynczym  lokalu. Stwierdzono    również, że    z uwagi  na            bardzo 
duże    oczekiwania  osób  prawnych kościoła,  czyli    parafii    postanowiono,  że  z  tej    puli  nie
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będą przyznawane  środki  na prace  przy  obiektach  sakralnych – z niewielkim wyjątkiem 
w wysokości    37,5    tys.  zł      na  rzecz        Katedry      w  Oliwie  na    remont  trzech    ołtarzy. 
Dlaczego    ten  wyjątek? Dlatego, że  wcześniej   proboszcz nie ubiegał  się   o jakąkolwiek 
pomoc    z  miasta,  poza    tym,  prowadził    wcześniej  szereg  prac    przy    tzw.    obiektach 
ruchomych  z  własnych  środków    bądź    pozyskiwanych    z  innych  źródeł.    Wykazał    się 
inicjatywą i postanowiliśmy  to uhonorować przyznając  tą  niewielką  kwotę  dotacji. . 
Reasumując  – Komisja  przyznała    dotacje       w  sumie    12tu wspólnotom mieszkaniowym, 
osobie  prawnej    kościołowi  i  PTTKowi    na  kontynuację  prac    konserwatorskich    przy 
kamienicy  na ulicy  Długiej  45. 

Komisja  nie    zgłosiła  uwag    do  zaprezentowanego    projektu    uchwały  i  bez    dyskusji 
przystąpiła  do głosowania. 

Opinia: 
Komisja,  jednogłośnie    5    głosami  za    pozytywnie    zaopiniowała    przedmiotowy 
projekt  uchwały. 
Opinia  Nr 1106/49/06  stanowi załącznik nr  9  do niniejszego  protokołu. 

PUNKT  3.1 
Opiniowanie   koncepcji   miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Aniołki, rejon ulic M. Skłodowskiej i J. Tuwima (0818) 

Koncepcję    powyższego  planu    omówiła  Pani  Ewa    Semka    projektant    planu. 
Powiedziała   między  innymi: 
Koncepcja  tego planu  była Komisji  już przedstawiana i pozytywnie  zaopiniowana. Projekt 
planu  był  dalej  procedowany  i przygotowany  do uchwalenie na sesji listopadowej ub. 
Zaistniała jednak  nowa okoliczność, która  spowodowała zdjęcie  z  porządku  sesji projektu 
uchwały  o  uchwalenie  tego planu , co w  tym  projekcie  planu  zostały  uwzględnione. Było 
to  spowodowane      interwencją  właściciela    firmy  „Pati”.  Przy  skrzyżowaniu    ulicy 
Skłodowskiej    i Wrońskiego  znajduje się działka, będąca   własnością  prywatna i   mieści 
się    tam  apteka.     Właściciel   apteki zgłosił wniosek  o zmianę  obowiązującego    planu w 
tym  rejonie    o możliwość    rozbudowy      istniejącego    tam  budynku    apteki.   Wniosek    ten 
został  uwzględniony w projekcie  planu, ale  później w trakcie  prac  nad  planem właściciel 
tej nieruchomości, po dokładnym zapoznaniu się   z proponowanymi  ustaleniami planu , nie 
zaakceptował    tych ustaleń.   Właściciel    tego  obiektu zdecydował    się na wyburzenie   tego 
obiektu  i  wystąpił  do Konserwatora  Zabytków  o pozwolenie  na  rozbiórkę tego  obiektu  z 
powodu  złego  stanu technicznego i taką  zgodę otrzymał.  Konserwator  Zabytków  w swoim 
pismem zapisał  pewne  warunki, jakim powinien odpowiadać  nowy  obiekt  na  tym  terenie: 
powinien zachować linie  zabudowy ulicy Skłodowskiej a skalą    i charakterem nawiązywać 
do    architektury    budynków    istniejących   w  rejonie  Akademii Medycznej  a  powierzchnia 
zabudowy nie może przekraczać  30% obszaru  działki. W trakcie naszych prac projektowych 
po analizie  istniejącego  zainwestowania  doszliśmy  do wniosku, że na terenie całego   planu 
można  dopuścić 40%  pokrycie  działek zabudową i tak  zostało zapisane w projekcie planu. 
Właśnie  ten  zapis    kwestionował    właściciel  apteki,  który    przedstawił    koncepcje,    gdzie 
powierzchnia zabudowy  wynosiła   67 % działki.  Projekt  ten jednak  nie uzyskał akceptacji 
Konserwatora Zabytków, który  stwierdził, że  to  40%  jest  właściwą wielkością. W związku 
z   tym projekt   planu  był   dalej   procedowany z takim   ustaleniem, uzyskał   uzgodnienie  i 
Konserwatora   Zabytków  i    był   wyłożony   do publicznego wglądu.   W ramach   uwag   do 
projektu  planu, firma ”Pati”, która  jest  również  właścicielem  terenu  złożyła  uwagę, gdzie 
nie zgadza się z ustaleniem  40% maksymalnego  pokrycia  działki  zabudowa i  wnioskuje o 
zwiększenie    tego    parametru    do    52    %.  Jednak  opierając      się    na  wcześniejszych
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ustaleniach   z Konserwatorem Zabytków   i  stanowisku  wyrażonym   w postanowieniu   o 
uzgodnieniu   projektu   planu, uwaga    ta nie została   uwzględniona  i plan przygotowywany 
był  do  uchwalenia. 
Jednak  właściciel  tej    przedmiotowej    nieruchomości    przedłożył    Wojewódzkiemu 
Konserwatorowi    dodatkowe  analizy    zawierające      architektoniczne  parametry    zabudowy 
pierzei ulicy Skłodowskiej i Wrońskiego wskazując  na duże zróżnicowanie  brył  budynków 
o wartościach  kulturowych położonych w sąsiedztwie  tej działki, jak również zróżnicowanie 
wysokości. 
Uwzględniać  te  przedstawione      argumenty,  Konserwator  Zabytków    stwierdził,  że    na  tej 
działce  możliwa  jest realizacja    większego  obiektu pod warunkiem takiego  zróżnicowania 
elewacji, żeby nie była  ona  czytelna  w krajobrazie ulicy jako  jedna  bryła. Czyli wykazane 
były  tam dość  szczegółowe  ustalenia odnośnie  linii zabudowy, jak  również   wysokości   i 
gabarytów tego  obiektu.  Intensywność  maksymalna 2,0. 
W związku  z  powyższym istnieje  możliwość i jakby pewna  konieczność  zmiany  projektu 
planu, gdzie  dla   całego     terenu położonego  pomiędzy   ulicą Skłodowskiej a Wrońskiego 
proponujemy  następujące warunki  urbanistyczne: 

•  maksymalnie 52 %  powierzchni  zabudowy, 
•  maksymalna  intensywność  2,0. 

Nie  mamy  jeszcze  oficjalnego  uzgodnienia    tego  projektu    planu  z    Konserwatorem 
Zabytków. 

Radny Tadeusz Mękal – przewodniczący  Komisji 
Dlaczego  akurat  52  %? 

Pani Ewa  Semka   projektant  planu 
Taka  wielkość  była  wskazana  w piśmie  od Konserwatora  Zabytków. Widocznie wynikało 
to z  bardzo  dokładnych wyliczeń  inwestora. 

Komisja  nie    zgłosiła  uwag    do  zaprezentowanego    projektu    uchwały  i  bez    dyskusji 
przystąpiła  do głosowania. 

Opinia: 
Komisja   5  głosami za, przy  1 głosie  wstrzymującym się   pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy  projekt  uchwały. 
Opinia  Nr 1106/50/06  stanowi załącznik nr 10  do niniejszego  protokołu. 

PUNKT  3.2 
Opiniowanie   koncepcji   miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Piecki Migowo, rejon ulic tzw. Nowej Politechnicznej  i tzw. Nowej Bulońskiej 
(1013) 

Koncepcję    powyższego  planu    omówiła  Pani  Agnieszka    Rózga    projektant    planu. 
Powiedziała   między  innymi: 
Przedmiotem  naszej dzisiejszej prezentacji  jest obszar obejmujący  część  ulicy Myśliwskiej, 
część  ulicy  Bulońskiej,  pozostałości      po  dawnym  dworku  Migowo,  ogrody    działkowe 
Migowo,  zabudowę    rezydencjonalną,  istniejące    już  osiedle,    tereny   wolne  przeznaczone 
pod  komunikację  oraz  zabudowa  jednorodzinna wzdłuż  ulicy Myśliwskiej i kościół. 
Do sporządzenia  planu Rada przystąpiła  uchwałą nr XXXV/1056/05 z  17 lutego  2005r. 
„Studium…”  teren  ten  przeznacza   głównie    pod ul. Nową  Politechniczną, pod  tramwaj, 
w  części    zachodniej    pod    zabudowę  mieszkaniową,  punkt    widokowy.  Na  pozostałym 
terenie  to kontynuacja  istniejącej  struktury   funkcjonalno – przestrzennej  oraz  OSTAB.
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Projektant planu omówiła  strukturę  własności, obecne   zainwestowanie  i   wyposażenie 
terenu w media. 

Do  planu  wpłynęły    głównie    wnioski    prywatnych  właścicieli  prywatnych  o    ustalenie 
zabudowy    mieszkaniowej,  najlepiej  w      dowolnych  formach.  Wniosek    Konserwatora 
Zabytków    dotyczy    zachowana    jak    najwięcej    historycznych  elementów    i    najlepiej 
odtworzyć    dworek.  Natomiast    wniosek  właściciela    prywatnego  założenia    dworsko 
parkowego mówi  o  dopuszczeniu    tam    w  jakieś    zabudowy mieszkaniowej.  Dla  terenów 
zarezerwowanych    pod      komunikację wpłynęły   wniosek o  przeprowadzenie    tych  działek 
pod  zabudowę mieszkaniową. 

Radny Tadeusz Mękal   przewodniczący Komisji 
Do    Komisji    wpłynął    wniosek    Wspólnoty    Mieszkaniowej    „Osiedle  Myśliwskie”  ,  w 
którym proszą    o    nie  zwiększanie      intensywności    i   wysokości    zabudowy. Dotyczy    to 
działek 58/4  i 45/6. Czy ten  wniosek  został uwzględniony w  tej koncepcji planu? 

Pani Krystyna  Ochocimska   Kierownik Zespołu  Urbanistycznego Wrzeszcz 
Jest tam osiedle  wielorodzinne, wybudowane  na podstawie  planu, który  przewidywał  tam 
zabudowę    jednorodzinną  – warunki    urbanistyczne: wysokość    10 m,    intensywność    0,6. 
Natomiast      na  terenie  obok    była  przewidziana    zabudowa    ewidentnie    rezydencjonalna, 
gdzie obowiązuje zakaz podziału   działek,   które   wynoszą ok. 2    tys. m 2  powierzchni. Od 
właściciela jednej  działki  wpłynął  wniosek o  dopuszczenie  tej działki na  dwie  lub więcej 
i  na lekkie podniesienie intensywności. Oczywiście zabudowa  rezydencjonalna, gdzie wokół 
wszędzie  jest osiedle  zabudowy  wielorodzinnej, a  ulica   Myśliwska  staje się  ulicą  bardzo 
ruchliwą,   nie ma  racji    bytu.   W związku z    tym wniosek o możliwość   podziału  i    lekkie 
zwiększenie intensywności  został  uwzględniony. Nam się wydaje, że  to żądanie  ze strony 
Wspólnoty , delikatnie  mówiąc  jest mało uprawnione.  Było spotkanie  z przedstawicielami 
tej Wspólnoty  i  chyba nie będą wnosili żadnych  sprzeciwów. 

Pani Agnieszka  Rózga   projektant  planu. 
Oni    byli  przekonani,  że    właściciel  chce    postawić  tam    dłuższy    budynek,  a  chce    on 
postawić  dwa  budynki  do 4ch mieszkań. 
W planie  zapisana   jest  taka  sama  wysokość  i intensywność  jak w planie  obowiązującym 
z  dopuszczeniem   podziału   działki. 

Radny  Ryszard  Klimczyk    członek  komisji 
Powiedziała Pani,  że    na  terenie, gdzie plan dopuszczał    zabudowę  jednorodzinną powstały 
budynki wielorodzinne – czy powstały   one   na  podstawie pozwolenia   na budowę, czy  też 
była  to samowola budowlana. 

Pani Agnieszka  Rózga   projektant  planu. 
Z tego  co mi wiadomo, to powstały  one  na  podstawie  pozwolenia na budowę. Nie   były 
one  jednak zgodne  z planem, bo plan  ewidentnie mówił  o budynkach   rezydencjonalnych 
do 5ciu mieszkań, a nie  do 11tu, jak tam  jest. 

Komunikacja: 
Bardzo ważne  połączenie  ul. Nowej  Politechnicznej  z ul. Nową Bulońską, która  posiada w 
swoich  liniach  rozgraniczających  tramwaj.  Dalej ulica Nowa  Politechniczna, która  łączy 
się  tutaj takim rondkiem z ulica  Myśliwską. 
Ulica   Nowa    Politechniczna    i  Nowa Bulońska  to  dwa  pasy    ruchu   w  obie  strony,  a  ul. 
Myśliwska  na całej długości  w klasie  ulicy lokalnej. Pozostałe  to ulice zbiorcze. 
Projekt  planu: 
W  zachodniej  części    ustala    się  zabudowę    mieszkaniową:  M22  dla    zabudowy 
rezydencjonalnej i M23 wszelkie  formy zabudowy. 
Warunki urbanistyczne:
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Dla  zabudowy    rezydencjonalnej:  wysokość    maksymalna  10  m,  intensywność 
maksymalna 0,6, powierzchni zabudowy  25% . 
Dla   zabudowy M23 – wszelkie  formy zabudowy:  intensywność  0,6,  wysokość  zabudowy 
maks. 10 m, powierzchnia  zabudowy  25 %. 
Można  powiedzieć,  że  wspomniany  wniosek  Wspólnoty  Mieszkaniowej  został 
skonsumowany, bo właścicielowi  chodziło tylko o umożliwienie  podziału  jego  działki. 
Działka  gminna   i zabudowa  wzdłuż  ulicy   Myśliwskiej; maksymalna   intensywność 1,0  i 
wysokość  maksymalna,  powierzchnia  zabudowy  20%, dla terenu w OSTABie i  40%  dla 
terenu poza  OSTABem. 
Dla  terenu    usługowego    przy  kościele  i  część  działki    obok  kościoła  intensywność    1,0, 
wysokość zabudowy  19 m. powierzchnia zabudowy  60%. 
Dla    działki  dworku    zgodnie    z wnioskiem Konserwatora   Zabytków    ustalone    zostały 
linie zabudowy maksymalne, nieprzekraczalne  w części, gdzie nie ma drzew,  co zgodne  jest 
z wnioskiem właściciela  działki,  który    planuje    postawić    tam  dwa    domy wielorodzinne. 
Ustalone  zostały  również  obowiązujące  linie  zabudowy  dla odtworzenia  dworku  i dwóch 
budynków  gospodarczych oraz   odtworzenie stawu. Na  pozostałym terenie, w  zachodniej 
części    jest    zieleń    do  utrzymania  i  wprowadzenia  oraz    ścisła    ochrona  układu  parku 
historycznego. 
Tereny ogrodów  działkowych,  działki prywatnej  z wglądem  w ładny   krajobraz   i tereny 
leśne  i jar    to nasza  finalna  propozycja jest  taka, że  całego  terenu ustala się  zabudowę 
M23,  czyli  wszelki    formy  zabudowy.  Kontynuujemy    ważne  powiązania    ekologiczne, 
ustalamy20%  pokrycia    działki    zabudową,  70  %  powierzchni    biologicznie    czynnej  , 
maksymalna intensywność  0,7, wysokość zabudowy 15 metrów. 
Cały     plan  niesie    za    sobą bardzo   duże    skutki ekonomiczne, bo są     duże    rezerwy   pod 
drogi, które przebiegają  po terenach prywatnych. Na początku  prac  nad  tym planem  były 
rozpatrywane  różne  warianty. Między  innymi  optowano  za    tym,  aby    całą    tę  działkę 
prywatną    przeznaczyć na zieleń    i  utrzymać  ten wgląd. Również  były   koncepcje, aby 
wyznaczyć dokładne  linie wglądu   i przeznaczyć    to pod  zieleń publiczną.   Były     również 
warianty pośrednie. Przeprowadzone zostały  analizy możliwości zabudowy  przy ustalonych 
parametrach  –  omówiono  przeanalizowane    możliwości    zabudowy.  Po  przeanalizowaniu 
wszystkich    wariantów  i  ich  skutków    ekonomicznych,  wybraliśmy  wariant,  który    cały 
teren przeznacza  pod zabudowę mieszkaniową i  gmina nie musi  wykupywać  całego  terenu 
prywatnego pod zieleń  publiczną. Widok zachowany został  przez  ustalenie ciągu pieszego i 
wprowadzenie zieleni  do i utrzymania. 

Komisja  po  krótkich  dodatkowych wyjaśnieniach, nie zgłaszając  uwag  do zaprezentowanej 
koncepcji  planu  przystąpiła  do głosowania. 

Opinia: 
Komisja,  jednogłośnie  –  5  głosami  za    pozytywnie  zaopiniowała  zaprezentowaną 
koncepcję  planu. 
Opinia Nr  1106/51/05  stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

PUNKT  3.3 
Opiniowanie  koncepcji  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Wrzeszcz, rejon ul. Wita Stwosza i Alei Grunwaldzkiej (0826) 

Radny Tadeusz Mękal   Przewodniczący Komisji 
W    tym punkcie   witamy    przedstawicieli  Rady Osiedla    Strzyża  i wiceprzewodniczącego 
Rady Miasta  Gdańska pana  Aleksandra  Żubrysa.
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Koncepcję    powyższego planu    omówiła Pani Maria  Jakutowicz    projektant    planu. 
Powiedziała   między  innymi: 
Projekt  mpzp  obejmuje    teren o powierzchni 12,56 ha. Obszar  planu usytuowany   jest w 
północnej  części    Wrzeszcza,  ograniczony  Al.  Grunwaldzką,  zabudową    mieszkaniowa 
wzdłuż  ulicy    Chopina,  Aleja  Wojska    Polskiego  i  Wita  Stwosza.  Obszar    opracowania 
znajduje  się  obrębie  obowiązującego  planu Strzyża  II, uchwalonego  w 2002r. 
W planie  obowiązującym obszar  podzielony  jest na trzy tereny funkcyjne: 
•  teren    usługowy,    mieszkaniowo  –  usługowy.  Na    tych  dwóch    terenach    plan 

obowiązujący    ustalił  ograniczenia    podziałów  geodezyjnych.  Na  terenie  pierwszym 
zakazał   podziałów  mniejszych niż   5  tys. m 2  , na  drugim   wogóle zakazał   podziałów 
wtórnych. 

•  teren  usługowy  z  ograniczeniem    funkcji    usługowych    do  miejsc    pokazu  zwierząt, 
gastronomi i ogrodnictwa. 

„Studium…” przewiduje  tam centralne pasmo  usługowe  na całym obszarze  planu. 
Większą    część  terenów    stanowią    grunty    gminne  a  niewielkie  fragmenty    stanowią 
własności  prywatne. 
Jeżeli  chodzi o  istotne  wnioski, jakie wpłynęły   do tego  projektu planu, to: 
•  wniosek Osiedla    Strzyża  dotyczący    zniesienia    ustalonego     w obowiązującym planie 

ograniczenia  podziałów    geodezyjnych,  likwidacji    istniejącego    ciągu  pieszego 
prowadzącego  od  tramwaju    do  Zespołu  Szkół    Budowlanych,  umożliwienia  wykupu 
budynku mieszkalnego na terenie usługowym; 

•  wniosek   właścicieli nieruchomości   działki   Wita Stwosza 81 o zniesienie ograniczenia 
funkcji  usługowych  na tym terenie   i wprowadzenie  dodatkowo możliwości zabudowy 
mieszkaniowej. Proponowane przez  właściciela  rozwiązanie architektoniczne w  formie 
dominanty  kompozycyjnej do  30  m wysokości , 9 kondygnacji . 

•  wniosek    użytkownika    nieruchomości      przy  ul.  Grunwaldzka    238  C    dotyczący 
możliwości  wykupu  użytkowanego  przez  siebie budynku. 

Dzisiaj otrzymaliśmy   kolejny  wniosek, ustny od  Gdańskiego  Ośrodka  Kultury Fizycznej 
dotyczący    wprowadzenia      w  obszarze    planu  /  pokazano    na  rysunku    planu/    centrum 
lekkoatletycznego    możliwością      budowy    nowej    hali  lekkoatletycznej  i  modernizacją 
bieżni  istniejącego  boiska. 

Zainwestowanie: 
Od      strony    ulicy Wita  Stwosza      jest    zespół  istniejącej  zabudowy  mieszkaniowej.    Od 
strony    północnej    zlokalizowany    jest    Gdański  Ośrodek  Kultury    Fizycznej  ze  swoim 
przyległym terenem, Zespół  Szkół  Budowlanych. 

Generalne    ustalenia    planu    dotyczą  zniesienia  ustalonego    w  obowiązującym  planie 
ograniczenia    podziałów    geodezyjnych  celem  umożliwienia    bardziej  elastycznego  obrotu 
nieruchomościami,  w  tym    umożliwienie  wykupu  istniejącego  budynku  mieszkalnego  oraz 
umożliwienie  zainwestowania    na  terenie  prywatnym  a  także  wprowadzenia    możliwości 
ewentualnie    nowej    kubatury  w  związku  ze  złożonym  wnioskiem  Gdańskiego  Ośrodka 
Kultury Fizycznej. 
Projekt  dzieli  teren na trzy  strefy  funkcyjne. 
Teren    usługowy,    gdzie  wyklucza    się      wszelkiego    rodzaju    obiekty    handlowe  o 
powierzchni  sprzedaży  większej  niż  2 tys. m 2  . Wyklucza  się szpitale  a wszelkie  funkcje 
wymagające    wyższego  standardu    akustycznego mogą    być    lokalizowane    poza    strefą 
uciążliwości  od    istniejącej    Al.  Grunwaldzkiej.    W  planie    tym  nie  zwiększamy  stref 
handlowych  ani  usługowych w stosunku  do tych jakie zawarte są w  planie obowiązującym. 
Projekt  ustanawia  istniejącą zabudowę mieszkaniową, jako zgodną  z planem i  tym samym 
umożliwia  wykup tego  budynku. Uwzględniony  został  wniosek Zarządu  Osiedla  Strzyża 
dotyczący  zniesienia  tych  ograniczeń  podziałów  geodezyjnych . 
Istnieje możliwość  wprowadzenia   na tym terenie /pokazano  na rysunku planu/ przykrycia 
istniejącego    boiska  sportowego      z  koniecznością    zachowania    jego    powierzchni    w



16 
granicach      wydzielonych    liniami  podziału    wewnętrznego    i  oznaczonych  litera  B  i 
możliwość niewielkiego  zainwestowania. 
Drugi  teren    mieszkaniowo  usługowy  również    analogicznie  wyklucza  wszystkie  obiekty 
handlowe   większe    jak  2  tys.  m 2  ,      a  ustalone    parametry  zabudowy    na  tym  terenie    są 
analogiczne    do    istniejącego  zainwestowania  i    praktycznie    nie  dają  możliwości 
doinwestowania    tego    terenu  .  Nieuwzględniony    został    jednak    wniosek    Zarządu 
całkowitej  likwidacji    przejścia  pieszego, w  związku  z  tym,  że    jest    to  jedyne    przejście 
skrótem od   przystanku  tramwajowego  o Zespołu Szkół. 
Trzeci    teren    to  teren    usługowomieszkaniowy.  Nieuwzględniony    został      wniosek 
właścicieli    tego    terenu    dotyczący  lokalizacji    dominanty    kompozycyjnej,  a  ustalone 
parametry   na   tym terenie są analogiczne  jak  na terenie sąsiednim. A więc :  intensywność 
do  2,0 z możliwością zabudowy   jak na terenie sąsiednim ( po  wyburzonym  budynku  po 
wybuchu  gazu).  Maksymalna wysokość  zabudowy  19 metrów z dopuszczeniem wieżyczki, 
dominanty kompozycyjnej  ewentualnie  do  22 metrów. 

Radny  Tadeusz Mękal   przewodniczący  Komisji 
Czy  przedstawiciele  ZO Strzyża mają jakieś   uwagi, pytania? 

Pan Andrzej  Witkiewicz   Wiceprzewodniczący Zarządu  RO Strzyża 
Chcielibyśmy    się  odnieść    do    tych    2  tys.  m 2  powierzchni    handlowej.  My  w  naszym 
wniosku określiliśmy  dokładnie, że  zgadzamy  się na lokale  handlowe  o powierzchni  nie 
większej  niż 100 m 2 . 

Pani  Maria  Jakutowicz   projektant  planu 
Generalnie w całym  CPU mamy  zarezerwowane  obiekty  handlowe nie większe niż  2 tys. 
m 2 . 

Radny  Tadeusz Mękal   przewodniczący  Komisji 
Rozumiem, że  obawa   kolegów z RO Strzyża  polega  na tym, czy tam nie może   powstać 
tego  typu  obiekt.   Moim zdaniem nie ma tam miejsca  na takie  obiekty. 

Pani Maria Jakutowicz   projektant  planu 
Nie ma miejsca a poza  tym jest   maksymalne zachowanie    istniejących  funkcji sportowych 
i    istniejących    funkcji  szkolnych.    Plan    również    mówi  o  maksymalnym  zachowaniu 
istniejącej  zieleni. 

Pan Andrzej  Witkiewicz   Wiceprzewodniczący Zarządu  RO Strzyża 
Również   mieliśmy    informację,  że w  ramach  rozbudowy      stadionu miałaby    ewentualnie 
powstać   jakaś  niewielka   kryta pływania. 

Pani Maria  Jakutowicz  projektant  planu 
Ustalenia    planu    gwarantują    możliwość    powstania    takiego    ośrodka    lekkoatletycznego 
pływalnią. 

Pan Piotr Osiecimski    radny osiedla Strzyża 
Jestem  w posiadaniu    listy   podpisami   mieszkańców, którzy    wnioskują  o zlikwidowanie 
istniejącego  przejścia pieszego  pomiędzy przystankiem  tramwajowych  na ul. Wita Stwosza 
a Zespołem szkół Budowlanych.  Przejście jest   nielegalne poprzez  osiedle  mieszkaniowe, 
zrobione są  dziury   w  ogrodzeniu. Zdarzają się tam  przypadki  rozbojów, rzucania cegieł i 
kamieni   do mieszkań  na parterze  jak również  próby kradzieży. . 
Są    inne przejścia     piesze      z wejściami    bramowymi: od   ulicy Chopina  i drugie   od Alei 
Grunwaldzkiej. Mieszkańcy  proszą  o przywrócenie  tych pierwotnych przejść.
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Radna  Małgorzata  Chmiel   członek Komisji 
Czy w  granicach  tego planu  mieści  się teren OKAZu? 

Pani Maria  Jakutowicz  projektant  planu 
Jest  poza  granicami  tego opracowania.  Teren, który  jest własnością   prywatną  / pokazano 
na rysunku planu/ nie jest on  już  jakby użytkowany  przez  OKAZ, ale  w planie Strzyża  II 
przeznaczony   jest on pod  funkcję   usługową, ograniczoną   do  miejsca  pokazu zwierząt, 
gastronomii  i ogrodnictwa.  Teren ten   jest  po danym  Przedsiębiorstwie  Drogowym. 
Jeśli  chodzi o kwestię  omawianego przejścia    pieszego  to   od  lat ono tam  funkcjonuje – 
skrót od przystanku  tramwajowego   do Zespołu Szkół.  Młodzież nie ma  innej alternatywy 
wejścia    na  teren  szkoły    jak    właśnie  mniej  więcej  w  tym miejscu.    Jest  jeszcze    drugie 
dojście  od ulicy Chopina, ale  jest  to znacznie  dalej. 
My w    tym projekcie    planu    ustalamy    konieczność      zachowania  ciągu pieszego,  ale  nie 
mówimy, że musi   ono   być akurat w tym miejscu. Można    to przejście      zorganizować   w 
innym miejscu, ale  ustalenie  dotyczy konieczności  pozostawienia  tego skrótu  do Zespołu 
Szkół. 

Pani Krystyna Ochocimska – Kierownik Zespołu Urbanistycznego Wrzeszcz 
Rzeczywiście jest  to   teren użytkowany  przez  to  osiedle mieszkaniowe, ale  tak naprawdę 
są    to  tereny    gminne,  ponieważ    mamy    tutaj    do  czynienia  z    wydzieleniem  budynków 
mieszkalnych    po  obrysie  i    formalnie Wspólnota   Mieszkaniowa    ma    prawa      tylko    do 
budynków.  Oczywiście    mamy    nadzieję,  że    wystąpi    ona    o    wykup  tych    gruntów  i 
sformułowane  tutaj zostały  jakby propozycje  wydzielenia. 
Gmina      zobowiązana    jest    do    uwzględniania  w  planie  interesów      wszystkich,  w  tym 
interesu    publicznego.  Ważenie  interesów  użytkowników,  uczniów    szkoły,    dla  których 
rzeczywiście    jest    to ogromny  skrót    i mieszkańców    tego osiedla, wskazuje  na  to,  aby w 
jakieś    formie    jednak    zachować    to  przejście. Być może,  jeżeli    jest    to w  tej  chwili    tak 
uciążliwe, to może  rzeczywiście można   to skorelować  np. z  tą  drogą, która  prowadzi  do 
usług    /pokazano  na  rysunku  planu/.  Oczywiście    musiałoby    to    być  skorelowane    ze 
zrobieniem    furtki  w  ogrodzeniu.  Z  drugie    strony    wydaje  się,  że    zagradzanie    tego 
przejście., może   wywołać  agresję, ze strony obecnych  jej użytkowników.  Wydaje  się, że 
najlepszym      rozwiązaniem  byłoby  ucywilizowanie    tego  przejścia  –  ogrodzenie,    zieleń, 
oświetlenie. 
Radny  Aleksander  Żubrys   wiceprzewodniczący Rady Miasta 
Nie dalej jak dwa  dni temu  uczestniczyłem  w spotkaniu  np. zagospodarowania okolic tych 
czterech  budynków  i bardzo zdecydowanie podkreślano potrzeby likwidacji tego przejścia. 
Wiem, że lubimy  się  ogradzać, bo  takie zamknięte  enklawy  dają większe  bezpieczeństwo. 
Na    pewno    w  poczuciu    tych,  co  tam  mieszkają    to  tak.  Z  kolei  ,  ja  jako  długoletni 
mieszkaniec   Gdańska  wiem, że  wszelkiego  rodzaju  tego  typu  przejścia, co  by tam nie 
zrobić – ogrodzić, oświetlić –  mają  tendencje  do stwarzania  zagrożenia. 
Gdyby zmierzyć odległość  od przystanku  do ZSB policzyć  odległość  to  wcale nie jest  to 
bliżej  niż  od  przystanku  tramwajowego    na  rogu  ulicy  Grunwaldzkiej    i  Al.  Wojska 
Polskiego i od  przystanku, który jest  pośrodku  Alei Wojska Polskiego.  Powiedziałbym, że 
jest  to   skrót, który   umożliwia  swobodne  zachowanie  się. Całkowicie  przyłączam się  do 
głosu  mieszkańców, tym bardziej, że  to osiedle  ma być zagospodarowane placem zabaw  w 
tym rejonie. 
Chciałbym wyrazić    tutaj  zadowolenie,  że widzę w    tym  planie    stadion  lekkoatletyczny  i 
cieszę  się, że na  bazie  tego planu  będzie  w szybkim  tempie realizowany. Również  jestem 
zadowolony, że   zmniejszona   została wysokość dominanty, pomimo   wniosku   właściciela 
terenu. 
Radny  Tadeusz Mękal   przewodniczący  Komisji 
W trakcie  posiedzenia MKUA również  odbyła  się dyskusja  na temat tego przejścia, gdzie 
rozważane  było za  i przeciw. Dyskutanci   uznali, że   dopóki  teren ten  jest publiczny, czyli 
gminny    to  nic    nie  da    się  zrobić.  Natomiast,  jeśli  pojawi  się  właściciel  prywatny,  czyli 
Wspólnota, to może  ona przedsięwziąć pewne  działania ograniczające  w sposób  fizyczny
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przejście  przez    ten  teren  i  być   może      zostanie  ono  poprowadzone  ta  drogą gminną w 
części   północno – zachodniej.   Plan mówi   tylko o połączeniu   pomiędzy szkoła a ul. Wita 
Stwosza  nie  mówi,  w  którym  miejscu.  Musimy    odpowiedzieć  na    pytanie,  czy  takie 
połączenie powinno być utrzymane. 

Pan Marek Piskorski – Dyrektor Biura  Rozwoju Gdańska 
Chciałbym  bronić    tego  połączenia.  Nie  zgadzam,    się  z  Panem Żubrysem,  że  nie  jest    to 
skrót.  Dla  tych , co  jadą ze strony Gdańska,  to być może  jest   alternatywa  wysiąść na rogu 
ul. Wojska Polskiego i Grunwaldzkiej  i dojść  do szkoły  piesza. Ale  dla jadących ze strony 
Oliwy już nie jest tak ciekawie.   Najlepszy  dowód, że jest  to bardzo chętnie  uczęszczane 
przejście  to  fakt,  że   powstało ono nielegalnie  i  dobrze    funkcjonuje  i    bardzo uczęszczane. 
Myślę, że  na  popraw   bezpieczeństwa nie jest  metoda  likwidacja  zjawiska, tym bardzie, ze 
trudno  jest    się  spodziewać,  ze po 30tu  latach  nic    się  nie wydarza,  a    brak kropeczek    na 
rysunku planu zmieni stan rzeczywisty. 
Być    może  nie  będziemy  zalecać    tego    przejścia    w    tym  miejscu,  ale    tam  gdzie 
zaproponowała   pani Ochocimska – wzdłuż drogi   gminnej, dojście   do usług  i   na skraju 
bloków  nauczycielskich. 
Rzecz   należy oswajać, a nie   mówić  kategorycznie  nie,  tym bardzie, że nie ma  narzędzi, 
żeby     to „nie” wprowadzić. Dlatego zgłaszam  autopoprawkę  – przeniesiemy    to zalecane 
przejście      w  miejsce  przez  nas  wyżej  proponowane.  Zachowa  to    dobre    połączenie    do 
szkoły. 

Radny  Tadeusz Mękal   przewodniczący  Komisji 
Jeżeli  mówimy  o  bezpieczeństwie  i  unikaniu  konfliktów  ,  to  proszę    sobie    wyobrazić 
sytuację, kiedy w planie nie będzie przewidziane  połączenie piesze    i  raptem  to istniejące 
zostanie    zamknięte.    To    dopiero      wywoła    agresję  ze  strony    dotychczasowych 
użytkowników. 
Natomiast wpisanie  proponowanego    przez    pana Dyrektora    zapisu,  jakby  złoży  na    barki 
gminy konieczność  stworzenia   na swoim terenie  alternatywnego  przejścia, dzięki któremu 
może  uda  się skanalizować   ten ruch pieszy  w tą nową  wyznaczoną przestrzeń. Dziękuje 
Panu Dyrektorowi  za  przyjęcie  takiego  rozwiązania, bo wydaje mi się, że jest  ono  dobre i 
może  pozwolić uniknąć niepotrzebnego konfliktu. 

Pan Andrzej  Witkiewicz   Wiceprzewodniczący Zarządu  RO Strzyża 
Jeżeli  przejście  to rzeczywiście   zostanie  przesunięte  w proponowane miejsce,  to  nie ma 
problemu i zgadzamy  się z tym. 
Przy  okazji  chciałbym prosić  Dyrektora  Biura Rozwoju Gdańska  o wyznaczenia  terminu 
spotkania  z    Radą Osiedla  Strzyża    na  temat  koncepcji    planów    z  naszego    terenu.  Takie 
spotkanie mieliśmy obiecane   na początku  roku, ale nie doszło  do niego. 

Pani Maria  Jakutowicz  projektant  planu 
Dzisiaj  ustalimy  takie spotkanie.  Cały  czas  mamy na uwadze   to spotkanie   chcemy, ale 
chcemy  przyjść    do  Państwa  z  paroma  planami.  Oczywiście  takie    konsultacje 
zaproponujemy,  co  nawet    jest  przewidziane      harmonogramie  procedowania  nad    tym 
planem. 

Na tym  zakończono  dyskusję   w tym temacie  i przystąpiono  do głosowania. 

Opinia: 
Komisja,  jednogłośnie    6  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowała    zaprezentowaną 
koncepcję planu z przyjętą   autopoprawką, dotyczące wyznaczenia  przejścia pieszego. 
Opinia  Nr  1106/52/06  stanowi załącznik nr 12  do niniejszego  protokołu.
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PUNKT  4 
Wolne  wnioski, sprawy  bieżące, korespondencja. 

Przewodniczący Komisji poinformowała, że  kolejne spotkanie  Komisji zostanie zwołane 
na  28    marca    2006r.  Jednym  z  punktów    porządku    będzie    informacja  nt.  postępu  prac 
związanych z realizacją zadań  drogowych  w mieście  Gdańsku. 

Radna  Małgorzata  Chmiel  –  członek  Komisji  zaproponowała  aby    tematem  jednego  z 
kolejnych posiedzeń  Komisji  była  informacja na temat    Obwodnicy Południowej. 
Przewodniczący Komisji  stwierdził, że nie widzi przeszkód, ale  chciałby, że  temat ten  był 
omówiony   łącznie z Drogą  Zieloną – są   to dwie  główne   trasy   Gdańska  spójne z sobą. 
Zobowiązał  się do przygotowania  takiego tematu. 
Dodał, że    do Biura Rady   wpłynął  już  projekt  uchwały  z wykonania  budżetu miasta  na 
rok 2005, który  będzie  omawiany   na posiedzeniu Komisji w dniu 11 kwietnia br. 

Na tym posiedzenie zakończono   godz. 16,30 

Przewodniczący 
Komisji Rozwoju Przestrzennego 

Tadeusz Mękal 

Protokołowała: 

Bogusława Pieklik 
Protokół  sporządzono: 28 marzec  2006r.


